
Dagsorden fra bestyrelsesmøde

Tirsdag den 13. august 2022 – kl. 17.00 – 19.30

Afd. Bælum Skole – Kilden Børne- og Ungeunivers

Til møder som starter kl. 19.00 vil der ikke være forplejning – mens der til møder som starter kl. 17.00 vil
være en let forplejning.

Referent: Susanne Krebs

Julie Foldager Sørensen Forældrevalgt, formand x
Mads Carlsen Forældrevalgt, næstformand x
Caroline Sarah Lindkvist Pedersen Forældrevalgt
Christoffer Lykke Andersen Forældrevalgt x
Marie Baastrup Forældrevalgt x
Jeanette Lindorff Bager Forældrevalgt x
Charlotte Bach Kragh Pedersen Forældrevalgt x

Elevrådet Esper Krøyer Carlsen 8E x
Luckas Akto Høgh Kanstrup 8E x

Jeppe Bruntse Jacobsen Suppleant – forældrevalgt x
Marianne Kaa Sørensen Suppleant – forældrevalgt
Charlotte Norup Hostrup Suppleant – forældrevalgt A
Line Brøndum Medarbejderrepræsentant, Bælum (skole) x
Klaus Bak Nielsen Medarbejderrepræsentant, Terndrup, Spc.kl. x
Anne Marie Dissing Medarbejderrepræsentant, Terndrup (skole/SFO) x
Mikael Drejer Pædagogisk leder for afd. 1, afd. og SFO i Terndrup x
Susanne Krebs Pædagogisk leder, Bælum og Blenstrup x
Dorthe Kristine Pedersen Pædagogisk leder for 2, afd. og specialklasse A
Anja Torp Sørensen Dagtilbudsleder i Kilden Børne- og Ungeunivers x
Søren Jørgensen Leder af Kilden Børne- og Ungeunivers x
Trine x
Deltagere: X = tilstede, A = afbud, U = udeblevet

Mødeplan for skoleåret 2022-2023

Dato Matrikel Tidspunkt
Mandag den 22. august 2022 Terndrup 19.00 – 21.30
Tirsdag den 13. september 2022 Bælum 17.00 – 19.30
Onsdag den 26. oktober 2022 Blenstrup 19.00 – 21.30
Torsdag den 24. november 2022 Terndrup 17.00 – 19.30
Mandag den 16. januar 2023 Bælum 19.00 – 21.30
Tirsdag den 14. februar 2023 Blenstrup 17.00 – 19.30
Onsdag den 15. marts 2023 Terndrup 19.00 – 21.30
Torsdag den 13. april 2023 Bælum 17.00 – 19.30
Mandag den 15. maj 2023 Blenstrup 19.00 – 21.30
Tirsdag den 13. juni 2023 Terndrup 17.00 – 19.30

Onsdag den 2. november er der indlagt dialogmøde med BFU som afholdes i Kilden – Aavangen er
også deltager i dette møde. Tid og sted ikke endeligt afgjort – men det skal afholdes i Kilden. Punktet
er evaluering og erfaringer med sammenlægninger af udskolingen. Måske vil vi også snakke med dem
om noget andet😁



1. Godkendelse af dagsorden for mødet den 13. september 2022 – se bilag
Dagsorden godkendt

2. Godkendelse af referat for mødet 22. august 2022 – se bilag
Referat godkendt

3. Orienteringspunkter

Kilden:

Høringssvar vedr. ferieplan – se bilag

Busulykke:
En kort afrapportering af den alvorlige hændelse med skolebus i Kildens skoledistrikt d.d.:

Kort efter kl. 7.30 kommer der besked om, der er sket et færdselsuheld med skolebus nr. 381/383 involveret
på Hadsund Landevej på vej mod Terndrup Skole. I bussen opholdt der sig 16 elever da uheldet indtraf.

Jeg bliver orienteret ca. 10 min senere.

Efter en grundig samtale med lærer, som er ansat i Kilden, der ankom til ulykkesstedet straks det var sket,
opleves situationen som alvorlig. Der er hjælp på stedet inden for få minutter.

Hun fortæller,

● at busselskabet (Terndrup Taxa & Turistbusser) var på stedet straks efter ulykken var indtruffet.
(Maibritt og Kenny Thygesen)

● De optrådte ”superprofessionelt”. På stedet var medbragt en erstatningsbus, hvor alle elever fra
forulykkede bus sikkert blev ført over til.

● Den ene medarbejder hjalp Chauffør og redning mens den anden havde fokus på eleverne. Der var
hurtigt flere forældre til stede som hjalp til dels med den tilskadekomne dels med håndtering af
elever. Flere forældre tog deres børn med direkte hjem fra ulykkesstedet.

● Alt blev håndteret hurtigt og sikkert i god dialog med skolens ledelse fra hændelsen er kendt og frem
til sidst på eftermiddagen hvor vi løbende har været i kontakt med hinanden.

● Personale hjalp dels med 1.hjælp og var nærmeste omsorgsperson for eleverne.

Fra skolens side har det i den givne situation været et upåklageligt samarbejde med busselskabet.

Kilden har gjort følgende:

● Været på ulykkesstedet med personale og ledelse så snart situationen var kendt
● Kontakt til PPR, som stiller med to psykologer 10 min senere
● Ledelse har holdt en de-briefing med elever og relevant personale og enkelte forældre.
● Skolen har været i kontakt med alle de hjem som vi skønnede havde brug for det
● Og vi har talt med mange forældre som også kontaktede skolen
● Hele Personalegruppen på afd. Terndrup Skole blev kl. 9.40 mundtligt orienteret og hvad der var

faktuelt var sket. Herefter et meget kort oplæg fra PPR-psykologer som ridsede op hvordan vi skulle
orientere alle elever om det hændte under hensyntagen til de enkelte børnegruppers alder. Og der var
mulighed for at stille spørgsmål ind.

● I samarbejde med PPR forfattes brev til forældre.
● Centerchef Lene Hvilsom og leder af sekretariatet Helle Grynderup bliver mundtlig orienteret kl. ca.

14.30 med status på situationen.

PLC:

Ny tovholder på PLC-opgaven bliver Sidsel B. Simonsen.

Dagplejerne:

I Blenstrup er overdækningen blevet færdig, så vi kan holde barnevognene tørre når de er i legestue i
Valhalla. Nu venter vi på at tømreren går i gang i Kildehaven.



Valhalla:

Børnehave og SFO.

I Valhalla har vi modtaget 6 nye børn som alle er ved at lære at gå i børnehave. Der er en del to – tre sproget
børn i Valhalla lige pt, så der er meget fokus på sprogtilegnelse og at udvide børnenes ordforråd. Her sparrer
pædagogerne med tale og hørekonsulenten som kommer i huset hver uge. Derudover nydes det helt
fantastiske sensommervejr og der plukkes masser af frugt på legepladsen.

I mandags havde vi personalemøde hvor den første time var sammen med Blenstrup skoles lærer hvor målet
var et større samarbejde på tværs. Udover alle de ting vi allerede samarbejder om som eks. Sankt lucia,
midgårdsfesten, Rikke Grankvist på besøg i førskolegruppen osv. Aftalte vi at udvide snitfladerne. Vi
besluttede at børnehaven skal deltage i morgensang d. første onsdag i mdr., at elever kommer og læser højt
for børnehavebørnene, samarbejde omkring bålaktiviteten om onsdagen når skolen har udeskole/natur teknik
og fælles emneuger.

SFO2:

Har afholdt den første klubaften og der er pt. indmeldt 17 børn. Der hygges og vi oplever at børnene i højere
grad end ellers nyder at være ud og at den fælles båldag med SFO om onsdagen er populær.

Bælum:

Kildehaven:

September er en mdr. med mange traditioner i Kildehaven. Ligesom de andre år er Kildehaven tilmeldt
naturens uge hvor vi bl.a. skal se hvor hurtig en myretue kan spise et æble, en skive rugbrød og en agurk.
Derudover er der høstuge hvor der snakkes om vores afgrøder kommer fra, synges efterårssange og
emneugen afsluttes med en fest hvor bordene pyntes flot i efterårsfarver.

SFO Bælum:

I SFOén er der gang i emnet natur med fokus på snitning. Her bliver børnene undervist i hvordan man bruger
og omgås en dolk. Når kurset er afsluttet, får børnene et knivbevis. Mette som er ny pædagog i SFOén spiller
i Hobro drummers og vil lave et forløb med trommer hvor hun vil lære børnene noget om rytmer. Dette ender
ud i en lille stomp opvisning i slutningen af mdr. Derudover nyder vi det dejlige sensommervejr ved at køre
på løbehjul, skateboard og rulleskøjter i skolegården.

Skolerne:

Bælum og Blenstrup Skoler

Susanne Juhl Krebs er startet som pædagogisk leder i Bælum og Blenstrup og har været rundt og hilse på
børn og personale.

Susanne og afgående pædagogisk leder Trine Damsgaard har haft en uge sammen, for at lave en god
overgang.



På begge skoler har der været afholdt Trimiade med stor succes. Fællesskab og sammen hold på tværs af
klasser styrkes denne dag, og personalet giver udtryk for, at det er en dag børnene ser frem til og trygge ved.

Bælum Skole

Svævebanen er taget ned, den var rådden. Der drøftes hvorvidt der skal sættes en ny svævebane op eller det
giver anledning til at tænke andre alternativer.

Blenstrup Skole

Skolehaverne er sat på pause hen over vinteren og genoptages igen i foråret.

Blenstrup Skole og Valhalla

Der har været afholdt personalemøde, med et ønske om at styrke samarbejdet mellem de to matrikler
yderligere. Der kom flere tiltag i gang, blandt andet at børnehavebørnene deltager i morgensang på skolen en
gang om måneden, de store i 5.-6. bliver læsemakkere for børnene i Valhalla m.m.

Tumleren:

I Tumleren nyder både børn og voksne, at være tilbage efter en god lang sommerferie. Vejret er med os og
aktivitetsplanen er godt fyldt op med en masse udendørs aktiviteter. I august var to pædagoger fra Tumleren
på kursus i Frittersport. 

Frittersport har særlig fokus på børn, der føler sig ensomme, har svært ved at finde kammerater og indgå i
fællesskaber. Formålet med Frittersport er: 

- at børnene tilegner sig sociale kompetencer.
- at børnene tilegner sig kompetencer, som giver dem mod til og mulighed for at blive en del af positive
fællesskaber.

Frittersport har derfor fået en fast plads på vores ugentlige aktivitetsplan, som børnene i Tumleren allerede
har taget rigtig godt imod.

Terndrup Skole:

I Kilden har personalet i børnehaver, skoler og sfoér været på 4 timers førstehjælpskursus for at være
opdateret på de seneste teknikker. Det har været et rigtigt godt kursus, med små rollespil af hvordan man i
hverdagen håndterer forskellige situationer.

I dette skoleår har alle klasser i Terndrup en venskabsklasse, som de i løbet af skoleåret laver forskellige
aktiviteter sammen med. Dette for at styrke relationerne mellem de forskellige årgange. Lærerne planlægger
selv, hvilke aktiviteter venskabsklasserne laver sammen, såsom de ældre elever læser for de yngste, de ældre
elever hjælper de yngste elever med at bruge deres Chromebook, etc. Venskabsklasserne er fordelt således:
0. årgang og 5. årgang

1. årgang og 6. årgang

2. årgang og 7. årgang

3. årgang og 8. årgang



4. årgang og 9. årgang

7. årgang matematik.
- Fredage, hvor vi er 3 lærere, har der været undervisning på tværs af årgangen på 3 værksteder. med
henholdsvis færdighed, undersøgelser med bevægelse og et matematikprojekt. Meget positiv feedback fra
eleverne.

8. årgang er for tiden i gang med et projekt om drikkevandsforsyning i naturfag, hvor de øver
modelleringskompetencen ved at fremstille forskellige modeller, som de skal formidle til 4. og 5. klasse. I
denne forbindelse har 8. klasserne været på rundvisning i Terndrup Vandværk. 

8. årgang har 8. sep. været på Skills på Lundbæk Landbrugsskole, hvor de fik en rundvisning på skolen, hørte
oplæg om erhvervsuddannelser og var på gårdbesøg. Derefter dystede de i hold i forskellige
erhvervsmæssige discipliner. Årgangen fik stor ros for deres opførsel og engagement samt positive stemning.

 9. årgang
På tværs af de to klasser er der arbejdet med "unge under pres", hvor til der er læst en roman, arbejdet med
passende artikler og undersøgelser herom. 
Debatter både klassevis og på tværs af klasserne omkring de faktorer der giver anledning til at unge er under
pres, samt løsningsforslag. Mundtlighed er i fokus - hvilket er svært for 9. årgang lige nu (de er meget stille)
 
Trimiade afholdt den 1/9 i dejligt vejr var 26 hold på tværs af årgange rundt på 13 poster og dyste i
forskellige discipliner som fx popcorn race, familieski og føl med fødderne. Traditionen tro var Aavangen
med og havde en post hvor børnehavebørnene fik lov at møde alle skolebørnene og de nye skolebørn fik lov
at sige hej til deres børnehave. Tandlægen kunne desværre ikke i år men melder klar til næste år. Indien vandt
året trimiadehold og Michael Andersen og Annesofie Ifversen vand året trimiadepost med boldkast. 
 
Den 30/9 afholder Kilden, i forbindelse med den officielle naturvidenskabsfestival, Science decathlon for
hele kommunens 8.klasser de skal dyste i de naturvidenskabelige fag. Der kommer 307 elever og 14 lærer på
besøg den dag, desuden har vi inviteret diverse medier. Vi har fået 15000 kr af ”Astra” til afholdelse. 

4.   Forældre

Kære Skolebestyrelse
Alle skolebestyrelser i Rebild Kommune inviteres hermed til en spændende kursusdag for både nye og
gamle medlemmer.
Sæt kryds i kalenderen lørdag d. 1. oktober 2022 kl. 9.00 – 14.00 (inkl. frokost)
Tilmelding: De enkelte skolebestyrelser bedes sende en samlet tilmelding til Sisse Skyum,
sisk@rebild.dk senest onsdag d. 14. september 2022 (Kildens bestyrelse melder ind til mig på
skolens kontor – herefter tilmelder jeg det samlede antal som ønsker at deltage)
Se bilag med program

På grund af for få tilmeldinger er kursus flyttet til 24. januar kl. 17-21
Skal det erstatte et bestyrelsesmøde?
De forældrevalgte melder fra hvis de er forhindrede.

Forældremøder generelt: Godt at en repræsentant fra forældrebestyrelsen er til stede ved alle fælles
forældremøder.

Gode forældremøder er afholdt i Bælum og Blenstrup. Terndrup i uge 38.

5. Elevrådet
Der har kun været et opstartsmøde i elevrådet, hvorfor der ikke er noget derfra.

6. Økonomi – se bilag

mailto:sisk@rebild.dk


-Der er fortsat udfordringer med økonomien omkring elever med særlige behov både internt og i
særdeleshed de som skal visiteres til specialtilbud Ofte elever som komme fra andre kommuner og som
vi ikke selv har indflydelse på.
Bestyrelsen ønsker en dybere indsigt i de faktuelle tal på området. Søren laver snarest et bilag og
sender til bestyrelsen.

7. Notat vedrørende interview om udskolingen af elever, forældre, personale, nye elever, herunder
visiterede elever.  Skal ramme mellem kl. 18.30-19.30

Hvordan udvikler vi udskolingen herfra?    Sidsel deltager online.

Der er lavet interviews med 3 forældre og 3 x 3 elever. Besvarelserne var ret enslydende.

Eleverne manglede sociale aktiviteter i det første år. Disse var planlagte men aflyst pga. Corona. Eleverne
oplever lærerne som sure og lærerne oplever eleverne med manglende respekt for lærerprofessionen.

Personalet har generelt været ret positive overfor sammenlægningen.

Eleverne var generelt positive overfor sammenlægningen

Elevrådet:

Bekymret før sammenlægningen. En bekymring som dog var væk i løbet af en uges tid. Ønsker om flere
ryste sammen aktiviteter.  er mest sammen med egen klasse.

Svært med alle de nye voksne og lærerstile. Afhængig af skema og dagsform. Nye fag er dejligt.

Lærere:

Brobygningsarbejdet mærkes tydeligt positivt.

Svært for lærerne at spejle sig i elevernes udsagn.

Der indskrives kommentarer i notatet vedr. aflysninger i coronatiden og gennemførelsen af brobygning.

Hvordan præsenteres det for BFU? Plan aftales på næste bestyrelsesmøde.

8. Princip for klassedannelse – se bilag

Primært forældre ønsker et princip for samlæsning og en fremadrettet plan.

Børnetal, sociale relationer, økonomi, planlægning af ressourcer, fagfordeling kan fx indtænkes.

Søren og Susanne skriver et oplæg.

9. Fokus på matematik-faget – opfølgning fra sidste møde

10. Grøn skole - eller ”mindre sort”– bilag med oversigt over forbrug i Kildens (varme og el)

Søren gennemgik varmeregnskabet baseret på kendte udgifter for 2022 i merforbrug 350000.
Energikonsulent har været på besøg for at finde besparelser. Ventilationspumpe i Terndrup kan med
fordel skiftes. Pris 100.000 med en årlig besparelse på 40 %.
I MED udvalget arbejdes med hvordan den enkelte skole kan spare, fx lys, køleskabe og mikroovne.
Eleverne skal inddrages. Hvad kan elevrådet bidrage med? Målet er en besparelse på 25%. 19 grader i
alle er allerede effektueret. Der vil blive lavet et fælles skriv ud til alle forældre desangående.



11. Rebild Kommunes budget 2023-2026 – se bilag – procesplan.
Høringssvar indsendt – se bilag

Søren gennemgår procesplan, som drøftes på alle bestyrelsesmøder fremover indtil afgørelser.

12. Personale og elever (lukket punkt)

13. Evt.

Kildens hjemmesiden mangler
Jeanette tilbyder sin hjælp

Eleverne efterspørger cykelsti

14. Kommende punkter

● Princip for samlæsning
● Dialogmøde med BFU, Hvordan?
● Proces for analyse af skole og dagtilbud.


